
Poslednjeg dana 49. Trofeja Beograda, naše sudije su imale retku priliku da isprobaju 
sistem za međusobnu audio-komunikaciju koji ste imali prilike da vidite samo na 
najvećim odbojkaškim događajima. Zahvaljujući Odbojkaškom savezu Srbije,  i kod nas 
je isprobana ova oprema, a utisci naših sudija izgledaju ovako: 
 

 
 
Biljana Milinković:  
 
 
Poštovani, 
Pre svega želim da vam se zahvalim na ukazanom poverenju. 
 
Čast i zadovoljstvo je učestvovati i biti deo organizacije kakva je naša. 
 
Bilo je zaista jedinstveno i interesantno iskustvo koristiti sistem za komunikaciju između 
prvog i drugog sudije. 
 
Mogu reći da zaista imam pozitivne utiske u vezi sa mogućnosti za komunikaciju 
između sudija. 
 
Smatram da je sistem za komunikaciju koji smo koristili izuzetno pozitivan, jer 
omogućava da prvi sudija bude upoznat sa nekim situacijama i informacijama, sa 
kojima inače nije u prilici da se upozna, tačnije nije u mogućnosti da čuje. 
 
Pre svega mislim na komunikaciju između drugog sudije i trenera (u situacijama kada 
trener pita za preostali broj tajm-auta, ili eventualnih prigovora ili neprimernog 
ponašanja), drugog sudije i zapisničara, kao i na eventualne opomene od strane drugog 
sudije upućene igračima u zoni za zagrevanje ili na klupi za rezervne igrače. 
 
Kao prednost mogućnosti za komunikaciju između sudija, vidim i situacije u kojima drugi 
sudija želi da  signalizira prvom sudiji neku grešku ili situaciju, a da to niko u hali ne 
primeti, ili da prenese neko nedolično ponašanje učesnika (ili neku drugu neophodnu 
informaciju), a može izbeći odugovlačenje igre  u smislu prilaska prvom sudiji i 
razgovora sa njim. 
 
Pored toga, nas dve smo imale dve situacije, u kojima je koleginica kao drugi sudija 
dosudila nedozvoljeni dodir mreže i nakon toga mi potvrdila o kom igraču se tačno radi. 
Takođe, imale smo i situaciju da je linijski sudija pokazao znak za loptu u autu, kada mi 
je koleginica rekla da je ispravan znak blok-aut. 
 
Kao što su prvom sudiji značajne neke informacije od drugog sudije, tako smatram da 
drugom sudiji može biti značajna pomoć prvog, u smislu napomene da igrač/i ne stoje 
pravilno u zoni za zagrevanje, da je možda neka nepravilnost na klupi, da je kapiten 
izašao iz igre ili bilo koja druga informacija koju možda u datom trenutku drugi sudija 
nije u prilici da uoči. 



 

 
Želim da
preko m
predstav
 
Jedino š
vilice, m
 
Kolegini
neophod
nespora
 
Na samo
komunik
 
Sportski
 
S poštov
 
Biljana M
(od pre n
naciona
 
 

             
Katarina
 
… Dok p
preneti n
drugi su
Druge lig
bila po m
sistema 
 
Upotreb
tradicion
evropsk
koji su im
Dan uoč
je bila ka
čujemo j
čuti onaj
neočekiv
 

a posebno n
mikrofona, je

vljao nikaka

što bih napo
može doći do

ca i ja smo
dno, komun

azume. 

om kraju, ž
kacije. Nada

i pozdrav!  

vanjem, 

Milinković 
neki dan 
lni sudija) 

                 
a Jelisavči

pišem ovaj 
na papir. M
dija, utakm
ge. Finale s
mnogo čem
i prisustvo 

a audio sis
nalnom nov
ih šampion
mali priliku 
či finala saz
ako će sve 
jedna drugu
j drugi, itd…
vano, narav

napomenem
er smo mikr
av problem.

omenula ka
o ispadanja

 se dogovo
niciramo ve

želim da vam
am se da ć

                  
ić: 

izveštaj  ut
eni je ove g

micu finala z
su odigrale 

mu specifičn
linijskih su

tema ove s
vogodišnjem
a 2014.  Sa
da se u pra

znale smo d
to izgledat
u zbog buk

…  I evo, na
vno pozitivn

m da nismo
rofon posta
. 

ao mogući p
a slušalice i

orile da sam
eoma kratko

m se zahva
e moj krata

                 

tisci su još u
godine prip

za omladink
ekipe  Beo

na, ali najve
dija.  

sezone, na 
m turniru u B
amim tim m
aksi sretnu 
da ćemo ko
i. Sumnje s

ke i drugih d
akon svega
no, iskustvo

2 

o imale pote
vile nisko is

problem, jes
z uveta. 

mo u određe
o i jasno, ka

alim na prlic
ak izvestaj b

 
                 

uvek sveži 
ala ogromn

ke. Kolegini
ograd A i St
eći utisak na

osnovu mo
Bazelu i na

možemo da 
za tim siste

oristiti ovaj s
su bile veza
dešavanja u
, mogu slob
o. 

eškoća sa z
spod brade

ste da zbog

enim situac
ako bismo i

ci da sudim
biti od koris

         

i samim tim
na čast i od
ca mi je bil
tara Pazova
a mene ost

ojih saznanj
a Finalnom 

se pohvalim
emom.  
sistem na u
ane za to da
u sali, kako 
bodno da k

zviždukom 
e, pa nam z

g neizbežno

cijama, u ko
zbegle mog

 sa ovim sis
sti. 

m teže ih je 
dgovornost 
a Milinković
a. Za nas d
tavila je upo

ja, primenje
turniru CEV
mo da smo

utakmici i os
a li ćemo m
 će zvžduk 

kažem jedno

koji se čuje
zvižduk nije

og pomera

ojima je to 
guće 

stemom 

sumirati I 
da sudim, k
ć Biljana, s

dve utakmic
otreba audi

ena je na 
V Lige 
o jedni od re

snovna dile
mi uspeti da 

jednog sud
o sasvim 

e 

nja 

kao 
udija 

ca je 
o 

etkih 

ema 

dije 



 

Prvi i dru
čuje njih
komunik
 
Bez sum
utakmice
nadigrav
signalizi
  
Pre sveg
naglasiti
vilice u v
sudijsko
 
Odugov
lakše. P
kontakt, 
može vr
  
Isto tako
drugog s
dodje do
 
Moje isk
odredjen
nivou. 
 
Ukoliko 
ce biti od
 
 
 
S poštov
 
Katarina
 
 
 
 

Natalija
 
Drage k
Biću još 
na pruže
novom v

ugi sudija im
hovu komun
kaciju. 

mnje, u star
e, jer najve
vanja narav
rati ili ukaz

ga, treba na
i da položaj
visini vrata 

og “posla”. 

lačenje je s
od ovim mi
četvrto odi

rlo jednosta

o, prvi sudij
sudije sa tre
o odredjeno

kustvo je po
ni način dop

se odobri u
d velikog zn

vanjem, 

a Jelisavčić

 Todorović

oleginice i k
jedna u niz

enom pove
vidu unapre

maju nesme
nikaciju, ali 

tu se posta
ći deo vrem

vno da nem
ati na nešto

aglasiti da j
j mikrofona
- samim tim

svedeno na
islim: mogu
igravanje ili

avno obaves

a vrlo lako 
enerom eki
og propusta

okazalo da 
prinosi da s

upotreba ov
načaja, nar

, regionalni

ć: 

kolege,  
zu koja svo
renju i čast

eđenja suđe

etanu komu
tek nakon 

avlja pitanje
mena pištalj
ma, ali u pre
o. 

je jačinu zv
a mora biti t
m  sudijski z

a minimum 
uće je izbeć
i kod nedoz
stiti prvog s

prati radi d
ipa ili zapis
a u radu dru

se vrlo lako
se koncentr

vog sistema
rocito u zav

i sudija 

oj izveštaj po
t mi je što s
enja. U pita

3 

unikaciju to
pritiska na 

e kako je mo
jka nam je 

ekidima, ma

vuka moguć
akav da ne
zvižduk ne 

i sve što je 
ći upotrebu 
zvoljenog ko
sudiju za br

rugog sudij
ničarom. S
ugog sudije

o može nav
racija sudijs

a u okviru ta
vršnicama K

 

očinje tako 
sam među p
anju je audio

okom utakm
taster može

oguće kom
u ustima?!?

a koliko oni 

će podešav
e bude blizu
utiče na ko

potrebno s
“pomoćnih 
ontakta sa 
roj igrača ko

je i upozna
amim tim, m

e.  

vići na prisu
skog kolegij

akmičenja u
Kupa i Prve

što zahvalj
prvima bila 
o sistem ko

mice, dok de
e se i on uk

unicirati za
?!.. Komun
minimalni b

vati. Isto tak
u usta, već 
oncentarciju

signalizovat
 znakova” (
mrežom, d
oji je načini

t je sa kom
može da re

ustvo ove sp
juma održi 

u našoj zem
enstva Srbij

juje sudijsk
u prilici da 

oji je korišće

elegat može
ključiti u 

 vreme 
ikacije toko
bili, moguće

ko treba 
ispod donje

u i obavljanj

ti je mnogo 
(za dvostru

drugi sudija 
io grešku, it

munikacijom
eaguje ukol

pravice i da
na visokom

mlji smatram
e. 

koj organiza
učestvujem

en kao još 

e da 

om 
e je 

e 
je 

 
ki 

td.). 

 
iko 

a na 
m 

m da 

aciji 
m u 



4 
 

jedan vid komunikacije između prvog i drugog sudije. Koristile smo ga koleginica Ana 
Kosi i ja na utakmici koja je odigrana za treće mesto na 49. Trofeju Beograda između 
ekipa Obrenovca i Sremske Mitrovice. Bane Jovančić bio je zadužen da nas ozvuči 
pred početak utakmice. On je, takođe, bio naš „mali glas u glavi“. Odnosno treća osoba 
koja je mogla da učestvuje u komunikaciji (to smo saznale tek po završetku prvog seta 
kada je i on uključio mikrofon i obratio nam se). 
 
Moje lično mišljenje o audio sistemu promenilo se nekoliko puta od momenta kada sam 
saznala da ćemo ga koristiti do završetka utakmice. Prvo sam bila uzbuđena, ali i 
uzdržana, jer nismo znale ko će nas slušati, da li je možda bolje da neke komentare 
vezane za utakmicu, ipak ne podelim sa koleginicom, već zadržim za sebe. Prilikom 
ulaska u salu, čula su se šuškanja od strane predstavnika ekipa, i za njih je ovo bilo 
neobično, ali sigurna sam ne koliko za nas. U početku je audio sistem bio nešto što je 
odvlačilo pažnju, a kasnije tokom utakmice ispostavilo se da je jedno veoma korisno 
pomagalo. Mi smo uređaje uključile pre ulaska u salu, ali je moje mišljenje da ih treba 
uključiti tek po početku utakmice, jer je eho onemogućavao komunikaciju sa 
koleginicom kada stojimo jedna pored druge. Kao što napisah, za vreme prvog seta 
smo ga jako malo koristile, iz razloga što nismo znale ko nas sluša, a i doživela sam ga 
tada kao veliku nepoznanicu i nešto što, dok vas žulja stojeći u uvu, odvlači pažnju sa 
nekih detalja vezanih za utakmicu. Kada sam se u drugom setu „srodila“ sa aparatićem, 
počeo je da bude svrsishodan. U situaciji kada od bloka lopta pada blizu linije,  a pogled 
mi je bio zaklonjen igračima, koleginica Ana uzvikuje:“Dobra!“, i bez trenutka pauze i 
bez nedoumice dosuđujem poen, shvatam kako je to jedna od situacija u kojoj je ova 
„spravica“ odradila svoj posao.U istom setu ekipa Sremske Mitrovice je na samom 
početku seta iskoristila oba time out-a, o čemu je Ana obavestila trenera ekipe i mene. 
Međutim, pred kraj seta, trener, iz samo njemu znanog razloga, kreće da se približava 
drugom sudiji, znam da je iskoristio oba tajma, ali bolje ipak proveriti...Preko radio veze 
pitam Anu da li sam u pravu, samim tim i nju podsećam da bi moglo da dođe do 
neosnovanog zahteva. I još jedna situacija koja se sigurno neće ponoviti, ukoliko se 
uvede audio sistem u suđenje,jer on za takve situacije nije predviđen... U nekom 
momentu drugog seta, loš prijem ekipe iz Sremske Mitrovice i lopta završava na terasi, 
obraćam se „malom glasu u glavi“: „Mali, lopta za igru nam je ostala na terasi“, zatim 
čujem :“Stiže...“. Mnogo je 20 sekundi i lopta je već bila u posedu servera. 
 
Na žalost, utakmica se igrala u dva dobijena seta i završila se rezultatom 2:0, tako da 
nismo imali dovoljno vremena (ni neobičnih situacija) da shvatimo koje su sve prednosti 
audio sistema, pa se nadam da ću imati još prilika da ih istražim. Nije bilo situacija da 
igrači prilaze sudiji iz bilo kog razloga (valjda smo bile na visini zadatka, )ali to je 
sigurno još jedna situacija u kojoj je i drugi sudija odmah uključen u tok događaja i 
mišljenja sam da je to velika prednost. Tako i prvi sudija može čuti komentare koji 
članovi ekipa na klupi upućuju drugom sudiji. 
 
Sve u svemu sasvim novo, i iz mog ugla gledanja potpuno pozitivno iskustvo.Nestrpljiva 
sam da pročitam izveštaje ostalih kolega koji su se takođe susreli prvi put sa audio 
sistemom i nadam se da će i oni imati uglavnom reči hvale. 
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